
Geachte heer Van Rooy, 

Naar aanleiding van uw vragen over “afschaffen sorteerstraat Rozemaai” kan ik u het volgende 
meegeven. 

1. Wat is de reden van het afschaffen van de sorteerstraat in de Rozemaai? Klopt het dat 
sluikstort of het verkeerd aanbieden van afval aan de basis ligt? Zo ja, welke vaststellingen 
werden dan wanneer gedaan? 

In het bestuursakkoord 2019-2024 besliste de stad om het systeem van de ondergrondse 
sorteerstraten grondig te evalueren. Hiervoor heeft de stad de opdracht gegeven een bevraging 
te organiseren naar gebruikerstevredenheid en een financiële doorlichting te laten doen door 
een extern bureau. 

In deze financiële doorlichting kwam naar voor dat het aantal gebruikers en de geografische 
clustering van sorteerstraten belangrijke elementen zijn voor een rendabel inzamelingssysteem. 
Dit leidde ertoe dat de stad besliste om in de eerste plaats te focussen op bestaande 
sorteerstratenzones en om een aantal sorteerstraten in niet verplichte sorteerstratenzones te 
sluiten en niet om te bouwen naar het vernieuwde systeem.  

Deze beslissing is genomen op basis van een reeks objectieve criteria, met name het aantal 
gebruikers (minimaal 200 verschillende gebruikers), mogelijke technische problemen (moeilijk 
bereikbaar voor de nieuwe ledigingswagen?) en afstand tot de dichtstbijzijnde 
sorteerstratenzone (max. 1.5 km). 

De sorteerstraat in de Pater Strackestraat in Rozemaai ligt op meer dan 5 km van de 
dichtstbijzijnde verplichte sorteerstratenzone in den Dam.  

Een bijkomende reden voor het niet ombouwen en langer openhouden van deze sorteerstraat is 
dat de betonputten in deze sorteerstraat niet compatibel zijn met het vernieuwde systeem. De 
kost van een eventuele ombouw zou hierdoor aanzienlijk groter worden.  

Bovendien voorziet het Masterplan van Woonhaven voor deze wijk dat de plek van de huidige 
sorteerstraat vanaf 2024 wordt getransformeerd naar een park waardoor de investering 
helemaal onrendabel zou worden. 
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Sluikstort en verkeerd aanbieden van afval vormden op zich geen reden voor het sluiten van deze 
sorteerstraat.   

2. In welke andere wijken en straten werden desgevallend al eerder sorteerstraten afgeschaft? 
Graag een lijst met vermelding van datum van afschaffing en reden. 

Zie lijst in bijlage 1. 

3. Op welke wijze kunnen burgers die nog een saldo op hun A-kaart hebben die gelden 
recupereren? Of werden de gelden inmiddels reeds terugbetaald? Zo ja, wanneer? Indien die 
gelden niet worden terugbetaald, waarom niet? Over welk totaal bedrag ging/gaat het? 

De gebruikers van de ondergrondse sorteerstraten die verdwenen zijn, hebben in mei een 
infobrief (bijlage 2) ontvangen waarin werd aangekondigd dat hun sorteerstraat zou sluiten. 
Verder werd toegelicht hoe men het saldo kan recupereren via de website 
(https://eloket.antwerpen.be/nl/aanvraag/terugbetaling-saldo-sorteerpas) 

Tot en met 16 november 2020 heeft de stad 3.853,53 EUR terugbetaald aan bewoners. 

De gebruikers van de verwijderde sorteerstraten hadden in november 2020 een totaalsaldo van 
29.824,00 EUR op hun pasje gereserveerd.  

De dienst Sorteerstraten voorziet een extra reminder voor de digitale terugbetaling in het 
voorjaar 2021 en tracht na afloop van de Coronacrisis niet-digitale bewoners te mobiliseren rond 
het recupereren van hun saldo. 

Het is belangrijk om te benadrukken dat de terugbetaling altijd mogelijk blijft.  In principe kan dit 
geld ten allen tijde terug gevraagd worden. Dat kan aan alle loketten waar opgeladen wordt. 
Volgens het gebruikersreglement van de sorteerstraten kan dat tot 1 jaar na het overlijden van 
de gebruiker (in dat geval wel mits voorlegging van de nodige erfrecht bewijzen). 

Integrale terugbetaling kan jammer genoeg technisch niet. Wij moet namelijk per pas weten naar 
welke rekening het geld moet gaan, en we hebben geen rekeningnummers van onze gebruikers. 
We hebben in sommige gevallen wel de gegevens van een overschrijving naar die pas, maar dat 
wil niet noodzakelijk zeggen dat het geld naar dezelfde rekening terug moet. Je kan namelijk van 
rekening veranderen, en soms betalen mensen ook voor elkaar in een gezin of voor hun ouders.  

Ik hoop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  
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SAmen tegen corona! Blijf op de hoogte via antwerpen.be/coronavirus. 
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